

Понятие и сущность правосознания

*Багиров Илья Хангусейнович,
аспирант Международного юридического института
ibagirov1992@mail.ru*

Статья посвящена методологическим аспектам формирования современного представления о сущности правосознания.

На основе исследования трудов различных ученых автор определяет место правосознания в системе человеческого сознания.

В процессе исследования автором предлагается обратить внимание на структуру правосознания, какие факторы оказывают влияние на его формирование. В статье раскрыта взаимосвязь правосознания с правом, представлено авторское определение правосознания.

Рассматривается место правосознания в системе других форм сознания личности, на основе анализа юридической практики раскрыты деформационные формы правосознания, даны рекомендации по их профилактике.

Ключевые слова: *сознание, правосознание, право, факторы формирования правосознания, деформация правосознания.*

The Notion and Essence of Legal Consciousness

*Bagirov Ilya Kh.
Postgraduate Student of the International Law Institute*

The article is devoted to the methodological aspects of the formation of a modern idea of the essence of legal consciousness.

On the basis of research of works of various scientists the author defines the place of legal consciousness in the system of human consciousness.

In the course of the research the author suggests to pay attention to the structure of legal consciousness, what factors influence its formation. The article reveals the relationship of legal consciousness with law, presents the author's definition of legal consciousness.

The article considers the place of legal consciousness in the system of other forms of consciousness of the individual, on the basis of the analysis of legal practice reveals the deformation forms of legal consciousness, recommendations for their prevention.

Keywords: *consciousness, legal consciousness, law, factors of formation of legal consciousness, deformation of legal consciousness.*